

最佳管理實踐獎—優異獎

香港鐵路有限公司

自主移動機械人 (AMR)



Report from the Board of Examiners

The Board of Examiners congratulates MTR Corporation Limited on the successful implementation of the Autonomous Mobile Robot initiative, a pivotal advancement in modernizing logistics. The project transformed traditional warehousing through automated storage and retrieval, significantly reducing manual handling.

The initiative embraced innovation, with robots utilizing intelligent routing for dynamic navigation and integration with MTR's existing systems. This enhanced operational accuracy and productivity, yielding faster outbound order handling and improved space utilization.

The initiative signifies a broader organizational shift toward digital tools and continuous improvement, engaging employees in emerging technologies and skill development, valuing people and engaging diverse stakeholders both internally and in the community.

This initiative promoting high standards in logistics performance and workplace safety. The Board commends MTR for this outstanding achievement and encourages ongoing dedication to quality, innovation, and lasting positive impact.

評審委員會報告

評審委員會祝賀香港鐵路有限公司成功推行自主移動機械人 (Autonomous Mobile Robot) 項目，這是現代物流轉型的重要里程碑。該項目透過自動化儲存與提取流程，革新了傳統倉儲操作，顯著減少人手處理。

此項目積極採用創新技術，機械人運用智能路徑規劃進行動態導航，並成功整合至港鐵現有系統，有效提升營運準確性與生產力，加快出庫處理速度並改善空間使用效率。

此項目標誌著港鐵在數碼工具及持續改進方面的整體轉型，積極推動員工參與新興科技與技能發展，重視人才並促進內部及社區持份者的廣泛參與。

該項目在物流表現及工作安全方面樹立了高標準。評審委員會讚揚港鐵取得的卓越成就，並鼓勵其持續致力於優質、創新及長遠的正面影響。